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Από το υπ’ αριθ. 23/2012 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 730/2012                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Αναπροσαρμογή των συντελεστών τελών 
καθαριότητας  και  φωτισμού. 

 
         Σήμερα 10 Δεκεμβρίου του έτους 2012 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 18:00 συνήλθε σε τακτική 
συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, 
Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 6-12-2012 γραπτή πρόσκληση του Προέδρου 
που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Δημοτικών & Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους 
Τοπικών Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις 
του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 και του άρθρου 7 του Ν. 3443/2006. 
          Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού επί συνόλου 41 
μελών βρέθηκαν παρόντα  35 μέλη: 
 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1)Δ. Δάσκαλος, 2)Μ. Σουμελίδης, 3)Θ. Θεοδωρίδης, 
4)Γ.Μιχαηλίδης, 5)Α. Λαζαρίδης, 6)Ν. Τσιαμήτρος, 
7)Β.Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, 8)Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, 
9)Π. Παυλίδης, 10)Θ. Αγγελίνας, 11)Λ. Πουλασουχίδης, 
12)Κ.Βοργιαζίδης, 13)Ν. Μωυσιάδης, 14)Ν. Μαυροκεφαλίδης, 
15)Π. Τσαπαρόπουλος, 16)Α. Καγκελίδης, 17)Μ. Παπαϊωάννου, 
18)Θ. Κορωνάς, 19)Γ. Κάκαρης, 20)Β. Παπαδόπουλος, 
21)Λ.Τσαβδαρίδης, 22)Α. Νεστορόπουλος, 23)Α. Γκαμπέσης, 
24)Κ.Κοστογλίδου, 25)Α. Βασιάδης, 26)Β. Γιαννουλάκης, 
27)Χ.Τσιούντας, 28)Ε. Γουναράς, 29)Γ. Σουμπέκας, 
30)Κ.Παναγιωτίδης, 31)Δ. Γκέκα, 32)Α. Παπαδόπουλος, 
33)Ι.Σοφρόνωφ, 34)Γ. Μελιόπουλος, 35)Ι.Αγγέλογλου. 

Τ. Χατζηαθανασίου, Χ. Κούτρας, 
Χ.Γαϊτάνου, Κ. Συμεωνίδης, 
Κ.Κουτσαντάς, Σ. Κουμτσίδης. 

Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                              Απών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 

Η. Τσιαμήτρος, Δ. Κουλουριώτης, Χ. Δουλγερίδου, Ν. Αγγέλου. Κ. Καπανίδης 
Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Θ. Σούλας, Ι. Λιάτσιου, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η.Σοφιανίδης,  Σ. Μισοκέφαλος, Α. Βοργιαζίδου, 
Ι.Παπαδόπουλος, Α. Πέτρου, Ε. Κελεσίδης, Α. Κακαγιάννης, Α.Ορφανίδου, Η. Μπατσαράς, Σ. Ρίσσου, Γ. Οικονόμου, 
Ι.Χειμώνας, Κ. Νένος, Χ. Τσανασίδης, Ι. Καπετανίδης, Π. Ποταμόπουλος, Π. Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης, 
Μ.Τέτος. 

 
Σημείωση: 1) Κατά την προ ημερησίας διάταξης συζήτηση προσήλθαν οι κ.κ. Χ.Τσιούντας, Δ.Δάσκαλος, Α.Βασιάδης και αποχώρησε 
ο κ. Γ.Κάκαρης. 
2) Κατά τη συζήτηση του πρακτικού μεταξύ των θεμάτων 718 και 719/2012 αποχώρησαν οι κ.κ. Ι.Σοφρόνωφ και Γ.Μελιόπουλος. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 719/2012 απόφασης αποχώρησε ο κ. Β.Γιαννουλάκης. 
4) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 721/2012 απόφασης προσήλθε ο κ. Β.Γιαννουλάκης. 
5) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 723/2012 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Ι.Σοφρόνωφ και Γ.Μελιόπουλος. 
6) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 724/2012 απόφασης αποχώρησε ο κ. Ι.Αγγέλογλου. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 725/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Α.Παπαδόπουλος και Β.Γιαννουλάκης. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 726/2012 απόφασης αποχώρησε ο κ. Κ.Κοστογλίδου και προσήλθε ο κ. Β.Γιαννουλάκης. 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 728/2012 απόφασης προσήλθε ο κ. Α.Παπαδόπουλος. 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 730/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Γ.Σουμπέκας, Ε.Γουναράς και προσήλθε ο κ.Γ.Κάκαρης. 
11) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 731/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Κ.Παναγιωτίδης και Α.Παπαδόπουλος. 
12) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 738/2012 απόφασης αποχώρησε ο κ. Γ.Κάκαρης. 
13) Κατά τη συζήτηση του πρακτικού επί του 31ου τακτικού θέματος αποχώρησε ο κ. Μ.Σουμελίδης. 
14) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 739/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ.Γ.Μελιόπουλος, Ι.Σοφρόνωφ, Α.Λαζαρίδης, Α.Βασιάδης, 
Π.Τσαπαρόπουλος, Μ.Παπαϊωάννου. 
15) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 740/2012 απόφασης προσήλθε ο κ. Α.Λαζαρίδης. 
16) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 741/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Α.Γκαμπέσης, Β.Σταυροπούλου. 
17) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 742/2012 απόφασης αποχώρησε ο κ.Δ.Δάσκαλος. 
18) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 747/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Χ.Τσιούντας, Α.Νεστορόπουλος. 

 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 4ο θέμα της ημερήσιας διάταξης έθεσε 
υπόψη του συμβουλίου την υπ’ αριθ. 633/2012 απόφαση της Οικονομικής Επιτροπής, με 
την οποία αυτή εισηγείται στο Δ.Σ.: 

Α) Τη μη αναπροσαρμογή των συντελεστών των τελών καθαριότητας και 
φωτισμού για την κατηγορία οικιακής χρήσης του Δήμου Βέροιας. 
1) Για την πόλη της Βέροιας: 

1. α) Τους χώρους που χρησιμοποιούνται για κατοικία ή εγκατάσταση 
φιλανθρωπικών ή νοσηλευτικών ιδρυμάτων δημοσίου ή ιδιωτικού δικαίου στους οποίους 
δεν συμπεριλαμβάνονται οι ιδιωτικές κλινικές, 

β) Τους μη στεγασμένους χώρους ακινήτων που χρησιμοποιούνται για άσκηση 
επαγγέλματος καθώς και για τις κατοικίες που κατοικούνται εποχιακά, 

γ) Τους στάβλους, 
δ) Τους σταθμούς αυτοκινήτων (parking), 

σε 1,60 € ανά τ.μ. (παραμένει το ίδιο που ίσχυε για το έτος 2012). 
2) Για τις υπόλοιπες Δημοτικές και Τοπικές Κοινότητες, καθώς και τους Οικισμούς του 
Δήμου Βέροιας σε 1,30 € ανά τ.μ. (παραμένει το ίδιο που ίσχυε για το έτος 2012). 
 Β) Την αναπροσαρμογή των συντελεστών των τελών καθαριότητας και φωτισμού 
του Δήμου Βέροιας για τις υπόλοιπες κατηγορίες χρήσης, οι συντελεστές των οποίων 
διαμορφώνονται ως εξής: 
 1) Για την πόλη της Βέροιας και για: 

α) Την κατηγορία γενικής χρήσης: 
Για τους λοιπούς χώρους άλλης χρήσης σε 3,68 € ανά τ.μ. (παραμένει το ίδιο που ίσχυε για 
το έτος 2012). 

β) Την κατηγορία υπερκαταστημάτων τροφίμων: 
1) Για τα πολυκαταστήματα τροφίμων μέχρι των 150 τ.μ σε 3,68 € το τ.μ. (παραμένει το 
ίδιο που ίσχυε για το έτος 2012). 
2) Για τα πολυκαταστήματα τροφίμων πέραν των 150 τ.μ. με τέλος 2 ½  φορές το                
εκάστοτε τέλος της κατηγορίας γενικής χρήσης που ισχύει για την πόλη της Βέροιας, 
δηλ. 9,20 € ανά τ.μ. (παραμένει το ίδιο που ίσχυε για το έτος 2012). 

γ) Για τους λοιπούς χώρους άλλης χρήσης εμβαδού άνω των 6.000 τ.μ. σε 1,47 € 
ανά τ.μ. και για το πέραν του ορίου των 6.000 τ.μ., σε 1,50 € ανά τ.μ. (παραμένει το ίδιο 
που ίσχυε για το έτος 2012). 
2) Για τις Τ.Κ. Γεωργιανών, Καστανιάς, Τριποτάμου, Κ.Βερμίου και Ράχης και για την 
κατηγορία γενικής χρήσης σε 1,50 € ανά τ.μ. (από 1,58 € που ίσχυε για το έτος 2012). 
3) Για τις Τ.Κ. Κουμαριάς, Αγίας Βαρβάρας, Άμμου & Ασωμάτων και για την κατηγορία 
γενικής χρήσης σε 1,50 € ανά τ.μ. (από 1,00 € που ίσχυε για το έτος 2012). 
4)  Για τη Δ.Ε Απ. Παύλου και για την κατηγορία γενικής χρήσης σε 1,50 € ανά τ.μ. (από 
1,44 € που ίσχυε για το έτος 2012). 
5)  Για τη Δ.Ε. Δοβρά και για την κατηγορία γενικής χρήσης σε 1,50 € ανά τ.μ. (από 1,22 
€ που ίσχυε για το έτος 2012). 
6)  Για τη Δ.Ε Μακεδονίδος και για την κατηγορία γενικής χρήσης σε 1,50 € ανά τ.μ. 
(από 1,30 € που ίσχυε για το έτος 2012). 
7)  Για τη Δ.Ε. Βεργίνας και για την κατηγορία γενικής χρήσης σε 1,50 € ανά τ.μ.. 

Οι παραπάνω συντελεστές ισχύουν και για ακίνητα που βρίσκονται σε εκτός 
σχεδίου πόλης περιοχές στις Δ.Ε. Βεργίνας, Δοβράς, Απ. Παύλου και Μακεδονίδος. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 

Δήμαρχος: Να καταθέσω μια πρόταση. Γενικά τα δημοτικά τέλη και λόγω της 
εποχής τα κρατούσαμε καθηλωμένα. Κάθε χρόνο πιστεύαμε ότι είχαμε κρίση, σαν τον 
ψεύτη βοσκό είχε καταντήσει η ιστορία και τώρα που ήρθε η κρίση θα έρθει η επιτροπεία 
και το παρατηρητήριο και αν πάμε να μειώσουμε ή να τα καθηλώσουμε, που αυτό 
κάνουμε, θα μας επιβάλλει άλλα.  

Για την κατηγορία της γενικής χρήσης, επειδή υπάρχει ένα ζήτημα, είναι πολλά 
εκτός σχεδίου τα οποία έχουν πολύ μεγάλους χώρους, αλλά οι χώροι αυτοί δεν είναι 
ουσιαστικά ωφέλιμοι, είναι υπόστεγα, είναι αποθήκες, είναι αναγκαία να υπάρχουν αλλά 



είναι κρίμα να προσθέσουμε εκεί κάποια βάρη στους συμπολίτες που οι επιχειρήσεις 
ούτως ή άλλως δοκιμάζονται.  

Θα ήθελα σε αυτό το σημείο να προτείνω μια μικρή μεταβολή σε σχέση με την 
εισήγηση της Οικονομικής Επιτροπής, όσον αφορά την αναπροσαρμογή των τελών 
καθαριότητας και φωτισμού για τις υπόλοιπες κατηγορίες χρήσης, στις Δ.Ε. Απ.Παύλου, 
Δοβρά, Βεργίνας, Μακεδονίδος και στις Τ.Κ. Γεωργιανών, Καστανιάς, Τριποτάμου, 
Κ.Βερμίου, Ράχης, Κουμαριάς, Αγίας Βαρβάρας, Άμμου και Ασωμάτων. 

Προτείνω λοιπόν, στην κατηγορία γενικής χρήσης, τα τέλη καθαριότητας και 
φωτισμού να είναι σύμφωνα με την εισήγηση της Οικονομικής Επιτροπής, δηλαδή 1,50€ 
ανά τ.μ. και για τους λοιπούς χώρους άλλης χρήσης να διαμορφωθούν στο ποσό των 
0,10€ ανά τ.μ. 

Αυτό που είπα πριν, αυτό νομίζω ότι είναι πολύ δίκαιο και ανταποκρίνεται και 
στις ανάγκες της εποχής και στα προβλήματα που αντιμετωπίζουν οι επαγγελματίες. 
Είναι δίκαιο και σε σχέση με τους άλλους οι οποίοι ούτως ή άλλως πληρώνουν.  
 Ζιώγας Θωμάς (πρόεδρος της ομοσπονδίας επαγγελματιών και βιοτεχνιών 
Βέροιας): Εμείς στο έγγραφο που στείλαμε από το Μάιο του 2012, μας απάντησαν ότι θα 
συζητηθεί στην Οικονομική Επιτροπή και το αίτημά μας δεν ήταν για τους 
αποθηκευτικούς χώρους όπως αναφέρθηκε τώρα εδώ.  

Το αίτημά μας είναι για επαγγελματίες που λόγω της φύσης της δουλειάς τους 
είναι υποχρεωμένοι να έχουν μεγάλους χώρους στα μαγαζιά τους, π.χ. ξυλουργεία, 
σιδεράδικα, αντιπροσωπείες αυτοκινήτων, διάφορα επαγγέλματα ή εγκαταστάσεις που 
έχουν κρέατα, ψυγεία μεγάλα, τα οποία δεν είναι μαγαζιά, στην ουσία είναι, όπως είπε η 
Δήμαρχος αποθηκευτικοί χώροι. Αυτά τα μαγαζιά που είναι εντός σχεδίου, εκτός ζώνης 
και δεν τους παρέχει ο Δήμος ούτε το φωτισμό σε ορισμένες περιπτώσεις αλλά ούτε και 
την καθαριότητα, να μειωθούν με χαμηλότερο συντελεστή. 
 Πρόεδρος: Σε ποιό ύψος, πόσο να μειωθούν; Ποιά είναι η συγκεκριμένη πρότασή 
σας; 
 Ζιώγας Θωμάς: Να πάνε στο 1,60€/τ.μ. ή αν είναι και λιγότερο, γιατί εδώ μας έχει 
στο γενικής χρήσης στο 3,68€/τ.μ. και οι άνθρωποι από τη μια μεριά κλείνουν τις 
επιχειρήσεις τους, κρατάνε ίσα-ίσα τη Δ.Ε.Η. μόνο και μόνο μήπως τους τύχει καμιά 
δουλειά και τους έρχεται ο δημοτικός φόρος και τα δημοτικά τέλη τριακόσια και 
τετρακόσια ευρώ, το μήνα παρακαλώ, όχι το δίμηνο όπως είναι στους άλλους. 
 Δήμαρχος: Αυτό που πρότεινα είναι το καλύτερο που μπορεί να γίνει. Μην 
ξεχνάτε αγαπητοί συνάδελφοι και μιλώντας τώρα γι’ αυτά τα θέματα, ότι έχει ψηφιστεί το 
παρατηρητήριο. Το παρατηρητήριο σημαίνει ότι εμείς εδώ μπορεί να συζητάμε ό,τι 
θέλουμε, μπορεί εδώ να αποφασίζουμε ό,τι θέλουμε, μπορεί εδώ να πούμε τι καλοί θα 
γίνουμε, αλλά εφόσον δεν έχουμε το αποτέλεσμα που πρέπει να έχουμε και που είναι 
αμφίβολο αν θα υπάρχει με τη μη αύξηση τελών, θα έρθει και θα σου επιβάλλει από πάνω 
και κάθετα αυτό που θέλει.  

Κε Τσαπαρόπουλε, δεν υπάρχουν αποφάσεις Δ.Σ., παρατηρητήριο σημαίνει 
βλέπω, ελέγχω, επιβάλω. Εμείς οφείλουμε να πάρουμε τις αποφάσεις μας, οφείλουμε να 
ισοσκελίσουμε βάσει αποφάσεων τον προϋπολογισμό μας και από εκεί και πέρα νομίζω 
ότι δεν έχει το δικαίωμα κανείς να έρθει και να μας επιβάλλει, αλλά οφείλουμε να 
κάνουμε αυτά που πρέπει.  
 Σοφρόνωφ: Με δεδομένο ότι έχει μειωθεί κατά πολύ ο όγκος των απορριμμάτων 
και το κόστος μεταφοράς τους, ότι έχουν μειωθεί και έχουν γίνει περικοπές όσον αφορά 
τις αμοιβές των εργαζομένων, εργοδοτικές εισφορές, σε τί συνίσταται η αύξηση των 
εξόδων των υπηρεσιών που καλύπτουν τα ανταποδοτικά αυτά τέλη κατά 4,6%;  
 Αρχοντάκη: Τα έσοδα αυτά είναι ανταποδοτικά, η υπηρεσία είναι ανταποδοτική. 
Βλέπετε ότι έχουμε κάνει, υπάρχει ένας πίνακας τον οποίο ήδη είμαστε, τα έσοδά μας 
είναι λιγότερα από τα έξοδα, πρέπει να το ισοσκελίσουμε, υπάρχει πιθανότητα να μην 
εγκριθεί και από την Περιφέρεια, πρέπει να είναι τελείως ανταποδοτικός, ό,τι παίρνουμε 
να δίνουμε.  
 Τσιλογιάννης: Κάτι ακόμη σαν απάντηση. Η μείωση σε σχέση με πέρυσι είναι 
πολύ μεγάλη, επειδή πολύ μεγάλο μέρος δυστυχώς των επιχειρήσεων έχουν κλείσει, 



διαμερίσματα μένουν χωρίς ηλεκτροδότηση και η μείωση τον προηγούμενο μήνα ήταν 
περίπου στο 35% σε σχέση με πέρυσι για τα ανταποδοτικά.  

Αντίθετα, λόγω της αύξησης του τιμολογίου της Δ.Ε.Η., ενώ είχαμε περίπου γύρω 
στο ενάμιση εκατομμύριο ετήσια λογαριασμό για ρεύμα στη Δ.Ε.Η. στο σύνολο του 
Δήμου, το 2012 που διανύουμε θα είναι γύρω στο ένα εννιακόσια. Άρα λοιπόν ο 
ισοσκελισμός όπως σας είπε πολύ ορθά η κ. Αρχοντάκη, είναι υποχρέωσή μας διότι 
διαφορετικά δεν μπορεί να εγκριθεί από την Περιφέρεια σε καμιά περίπτωση.  
 Γκαμπέσης: Ξέρουμε ότι έχουν ανταποδοτικότητα όλες αυτές οι πληρωμές που 
κάνουν τα καταστήματα, έτσι δεν είναι; Αν έχουν ανταποδοτικότητα οι επιχειρήσεις, που 
δεν έχουν, δεν τους παίρνουν τα σκουπίδια, δεν έχουν σχέση με το δήμο, τί 
ανταποδοτικότητα; Γιατί τα βάζουμε όλα μαζί; Το σύνολο των δραστηριοτήτων του 
Δήμου να ισοσκελιστεί με την ανταποδοτικότητα και επιχειρήσεων που δε χαίρουνε 
υπηρεσιών του Δήμου;  

Εμείς σα δήμος δεν πρέπει να υποστηρίξουμε επιχειρήσεις που βάλλονται από 
παντού; Μέχρι τώρα που πλήρωναν οι επιχειρήσεις τόσα πολλά χρήματα, γιατί το 
παρατηρητήριο δε βαρούσε κανένα καμπανάκι να πει, κύριοι εσείς δεν κάνετε καλά τη 
δουλειά σας, παίρνετε χρήματα από ανθρώπους οι οποίοι δε χαίρουν των υπηρεσιών ή 
δεν απολαμβάνουν των υπηρεσιών του δήμου;  
 Δήμαρχος: Μια λέξη μόνο από εμένα διευκρινιστική, το παρατηρητήριο 
ψηφίστηκε τώρα με το μεσοπρόθεσμο, δεν υπήρχε, είναι η επιτροπεία που λέμε.  
 Βοργιαζίδης: Πρόεδρε σα μέλος της Οικονομικής Επιτροπής αν επιτρέπετε, και 
δεν ξέρω αν πρέπει να πω δυο πράγματα παραπάνω, ίσως να απαντηθούν κάποιες 
μελλοντικές ερωτήσεις, αν μου επιτρέπετε.  

Η οικονομική υπηρεσία της αντιδημάρχου βρήκε κάποιες επιχειρήσεις εκτός 
σχεδίου που τόσα χρόνια δεν πλήρωναν τίποτα. Μιλάω για τους άλλους τέσσερις Δήμους, 
όχι για το Δήμο Βέροιας. Δεν πλήρωναν καθόλου τέλη. Έτσι λοιπόν ξεκίνησε μια 
προσπάθεια να πληρώσουν και αυτοί τέλη, εφόσον όπως σωστά είπε ο κ.Γκαμπέσης 
έχουν υπηρεσία καθαριότητας ή εξυπηρετούνται από δημοτικό δίκτυο φωτισμού, γιατί 
είναι προϋπόθεση αυτό το πράγμα, ξεκίνησε λοιπόν αυτή η προσπάθεια να μαζέψει 
χρήματα από αυτούς που δεν πλήρωναν τόσα χρόνια, κακώς κατά την υπηρεσία και κατ’ 
εμάς και αυτά τα λεφτά τα οποία θα μαζευτούν, να μπορέσουν να διατεθούν για να 
ελαφρυνθούν κάποιοι στη Βέροια, εκτός σχεδίου επιχειρήσεις οι οποίες πράγματι 
πληρώνουνε ποσό υπέρογκο. Αυτή είναι όλη η κεντρική ιδέα. Για να συμβεί αυτό θα 
πρέπει πρώτα να μαζευτούν τα έσοδα από τις επιχειρήσεις εκτός σχεδίου και αυτό το 
ποσό να μπορεί να διανεμηθεί στις επιχειρήσεις της Βέροιας που βρίσκονται εκτός 
σχεδίου όπως ανέφερε ο κ.Ζιώγας. Πρώτα τα έσοδα μετά τα έξοδα.  

Αυτό είναι όλο το νόημα αυτού του πράγματος που γίνεται σήμερα εδώ πέρα. 
Χρονικά θα πρέπει προφανώς πρώτα να βρεθούν αυτοί που δεν πληρώνουν, τα έσοδα να 
μαζευτούνε, αυτό εξαρτάται πόσο γρήγορα μπορεί η οικονομική υπηρεσία να κάνει αυτή 
τη δουλειά. 
 Αρχοντάκη: Θα βγει πρόγραμμα, θα μας βγάλει ποιοι έχουν δημοτικά τέλη μηδέν 
και δεν είναι μόνο τα δημοτικά τέλη και ΤΑΠ μηδέν και φωτιζόμενη μηδέν, δε νομίζω να 
προλάβω, ένα-δυο μήνες θέλω οπωσδήποτε.  
 Θεοδωρίδης: Εγώ θα ήθελα να ρωτήσω τον κ.Ζιώγα και τον κ.Γκαμπέση, έχουν 
υπόψη τους ποιες είναι αυτές οι επιχειρήσεις που δεν παίρνουμε σκουπίδια; Γιατί εγώ 
ξέρω ότι πάμε σε όλες και μάλιστα σε ορισμένες πάμε και παράνομα. Αλλά να είναι 
νόμιμη η αποκομιδή έτσι; 
 Ζιώγας Θωμάς: Θα σας απαντήσω τώρα. Ένα σιδεράδικο με μεγάλη επιφάνεια, τα 
σίδερα τα μαζεύει και τα πάει στο χυτήριο, τώρα αν πάει το άτομο που δουλεύει, η 
καθαριότητα για να πάρει από ένα άτομο τα απόβλητα που θα βγάλει, εγώ δεν το θεωρώ 
ότι έχει υπηρεσία.  

Ένας μαραγκός που έχει μεγάλη επιφάνεια, όλα τα ξύλα και όλα τα ροκανίδια που 
βγάζει, τώρα έτσι πως είναι και η κατάσταση, όλα τα καίει και ζεσταίνεται.  Αν δουλεύει 
ένα άτομο και πάει και παίρνει με συγχωρείτε τα χαρτάκια της τουαλέτας για ένα άτομο, 



αυτό το θεωρείτε υπηρεσία για να σας πληρώνει 3,68€/τ.μ; Να αλλάξει ο νόμος, γι’ αυτό 
ήρθαμε εδώ, να τον αλλάξετε, εσείς να τον αλλάξετε, το ποσοστό να κατεβάσετε. 
 Τσαπαρόπουλος: Επειδή αντιλαμβάνομαι από τη μια μεριά υπάρχει αυτό που είπε, 
το πλαίσιο που έβαλε ο κ.Βοργιαζίδης κι από την άλλη μεριά ο εκπρόσωπος που λέει ότι 
κοιτάξτε να δείτε, εδώ στα εκτός σχεδίου πόλης τα οποία δε χαίρουν υπηρεσιών του 
δήμου, θα πληρώσουμε; Το ερώτημά μου είναι το εξής: Έτσι όπως το θέτει ο κ.Ζιώγας, 
εκτός σχεδίου, εντός ζώνης, αν όλοι αυτοί οι άνθρωποι, όλα αυτά τα μαγαζιά πραγματικά 
βοηθούνται από τις υπηρεσίες του Δήμου, διότι αν δεν βοηθιούνται, δε θα πληρώσουν. 
 Πρόεδρος: Απαντήθηκε από τον αντιδήμαρχο νομίζω. 

Τσαπαρόπουλος: Μισό λεπτό, ο αντιδήμαρχος είπε κάτι και προσπαθώ λίγο να 
παντρέψω αυτά τα δυο πράγματα για να καταλάβω κι εγώ τί γίνεται. Στην πόλη μας λέει 
ότι υπάρχουν υπηρεσίες στα εκτός σχεδίου, άρα θα βάλουμε και στην περιφέρεια στα 
εκτός σχεδίου για να ισοσκελίσουμε τα πράγματα. Το ερώτημά μου είναι: Είναι λογικό 
στα εκτός σχεδίου αν δεν έχουν υπηρεσίες του Δήμου, είτε περιφέρεια, είτε Βέροια, να 
υπάρχουν;  

Βοργιαζίδης: Υπό την προϋπόθεση ότι τους παρέχονται υπηρεσίες καθαριότητας 
και δημοτικού φωτισμού.   

Τσαπαρόπουλος: Επειδή εδώ υποστηρίζει ο εκπρόσωπος ότι δεν υπάρχει παροχή 
υπηρεσιών.  

Ζιώγας Θωμάς: Να συμπληρώσω κάτι; Υπάρχουν μαγαζιά με μεγάλη έκταση. 
Μπορεί να πάει το αυτοκίνητο της καθαριότητας αλλά ας τους χρεώσουν για το γραφείο, 
τα είκοσι, τα πενήντα τα τετραγωνικά, τα εβδομήντα, όχι τα χίλια, τα χίλια εκατό και τα 
χίλια διακόσια. Αν θέλει ο δήμος να εισπράττει όπως πάει η καθαριότητα, πάει για το 
χώρο εκείνο, ο υπόλοιπος χώρος δε βγάζει. 

Βοργιαζίδης: Αυτό το πράγμα κ.Ζιώγα ακριβώς δρομολογείται. Αλλά λέμε ότι 
πρέπει να βρεθούν τα έσοδα για να μπορούν να κατανεμηθούν μετά ως έξοδα, γιατί 
πράγματι υπάρχουν επιχειρήσεις που πληρώνουν πολλά λεφτά και άδικα, αυτό το πράγμα 
γίνεται προσπάθεια να διορθωθεί, αλλά πρέπει να έρθουν πρώτα τα έσοδα και μετά να 
φύγουν τα έξοδα.  

Ζευγαρόπουλος: Είμαι κι εγώ από την ομοσπονδία, λέγομαι Ζευγαρόπουλος, έχω 
αυτό το πρόβλημα που λέτε κι επειδή τόσα χρόνια έχω 420 μέτρα μαγαζί, δεν έχω 
καθόλου σκουπίδια από αυτά που λέμε τώρα, ειδικά αυτό το διάστημα δεν έρχεται 
απορριμματοφόρο για τα σκουπίδια σ’ εμένα και δεν ξέρω για ποιο λόγο.  

Το πρόβλημα μου είναι μεγάλο, δηλαδή σε περίπτωση που δικαιωθούμε και θα 
βρεθούν αυτά τα ισοδύναμα πως το λέμε, θα μας δώσετε πίσω τα χρήματα; Αυτή τη 
στιγμή πληρώνω 1.650,00 ευρώ το χρόνο σε δημοτικά τέλη και δεν έχω ούτε φως, είμαι 
εκτός σχεδίου και δεν έρχονται και τα σκουπίδια.  

Τσιλογιάννης: κ.Ζευγαρόπουλε, έχετε κάνει μια γραπτή αίτηση, συγνώμη, έχουμε 
έρθει και κάναμε μια αυτοψία και το ξέρετε, τα σκουπίδια έρχονται, το απορριμματοφόρο 
περνάει σε όλο το μήκος εκείνου του δρόμου και βγαίνει μέχρι πίσω το τελωνείο. Όταν 
ήρθαμε στην επιχείρησή σας υπήρχαν δυο κάδοι, τον ένα τον είχατε κάτω εκεί που 
βγαίνανε τα πριονίδια και έναν άλλον αριστερά που είχατε στη βρύση. 

 Νεστορόπουλος: Να ρωτήσω εγώ την αντιδήμαρχο αν έχει κάνει τις καταστάσεις 
αυτών των επιχειρήσεων που είναι εκτός σχεδίου κι αν μπορεί να μας τις δώσει, για να 
ξέρουμε ποιοι είναι αυτοί που δεν πλήρωναν καθόλου τέλη, που ήταν εκτός σχεδίου και 
από το Δήμο Βέροιας και από τις Δ.Ε, κι αν υπάρχουν περιπτώσεις που κάποιες 
επιχειρήσεις πληρώνουν μόνο εποχιακά για κάποια τετραγωνικά. Υπάρχει δυνατότητα 
κάποιες επιχειρήσεις που δουλεύουν κάποιο ορισμένο χρονικό διάστημα, να μειώνονται 
τα τετραγωνικά, αν έχουμε τέτοιες περιπτώσεις ή αν δεν έχουμε να ενημερώσουμε αυτούς 
τους επιχειρηματίες, να γίνουν αιτήσεις εκ μέρους των επιχειρηματιών αυτών, ούτως 
ώστε να μειωθούν τα τέλη αυτά. Υπάρχει δηλαδή ένα εκκοκκιστήριο το οποίο δουλεύει 
δυο μήνες, υπάρχουν τα κομποστάδικα τα οποία δουλεύουν δυο μήνες, παραδείγματα λέω 
για να γίνει κατανοητό, άλλοι επιχειρηματίες που έχουν επιχειρήσεις, δηλαδή αυτοί με 
βάση την νομοθεσία που υπάρχει, θα μπορούν να πληρώνουν μόνο την εποχή για τα 
τετραγωνικά αυτά που δραστηριοποιούνται γι’ αυτήν την παραγωγή που κάνουν. 



Αρχοντάκη: Ήδη είχαμε φέρει μια τέτοια πρόταση από το Σέλι την προηγούμενη 
φορά, φυσικά δεν πέρασε γιατί δεν είχε τα απαραίτητα δικαιολογητικά. Μπορεί ο 
καθένας να κάνει αίτηση στο Δ.Σ. Είναι πάρα πολλές επιχειρήσεις που έχουν μηδενικά 
τέλη, καταγράφονται και περιμένουμε να τις περάσουμε στο πρόγραμμα. Θα 
εμφανιστούν και πολλές οικίες και καταστήματα που ούτε καν το ΤΑΠ πληρώνουν. 

Τσαβδαρίδης: Εγώ Δήμαρχε δε συμφωνώ μ’ αυτό που μας είπατε για την 
επιτροπεία. Θεωρώ ότι δεν είναι σωστό αυτό που λέτε. Αυτό το πράγμα συνηθίζουν να το 
κάνουν άνθρωποι της παράταξής σας, της πάλαι ποτέ, γιατί έχει φυλλορροήσει και δεν 
υπάρχει σήμερα το ΠΑ.ΣΟ.Κ.  

Εμείς μελετάμε και διαβάζουμε και δεν κάνουμε και άλλη δουλειά, ακούστε εδώ 
τώρα και αφήστε τις ιστορίες. Η επιτροπεία είναι μια ιστορία, ένας δήθεν μπαμπούλας, 
έτσι για να μας πείτε εδώ, θέλετε εσείς να περάστε σήμερα αυτό το πράγμα, μας είπατε 
την επιτροπεία να φοβηθεί εδώ ο κόσμος, να φοβηθούν οι άνθρωποι. Εμείς δε 
φοβόμαστε, ιστορίες είναι αυτές, μέχρι τώρα δεν τη θέλατε την επιτροπεία, μας κάνατε 
φιλοσοφική ανάλυση την άλλη φορά πόσο κακό πράγμα είναι αυτό και πόσο μπαίνουν 
στα εσωτερικά τα δικά μας, σήμερα τώρα τον επικαλείστε τον μπαμπούλα αυτόν που δεν 
τον θέλατε και θέλατε να τον βγάλετε να τον διώξετε, σήμερα θέλετε να περάσετε, τον 
χρησιμοποιείτε κατά το δοκούν.  

Ακόμη κι έτσι να είναι και να έρθει κάποια στιγμή η επιτροπεία και να μας πει τι 
θα κάνουμε, μέχρι να μας το πει, εμείς θα πρέπει να αποφασίσουμε με βάση τα 
συμφέροντα και του Δήμου και των δημοτών, όχι επειδή θα έρθει να μας επιβάλλει, όταν 
θα έρθει να μας επιβάλλει και να μας πει να εκφράσουμε μια διαφορετική άποψη από 
αυτή που εκφράζουμε σήμερα, τότε ναι, να το δεχτούμε να το συζητήσουμε, να κάνουμε 
κουβέντα.  

Σήμερα λοιπόν όμως που δεν υπάρχει κανένας επίτροπος να μας επιβάλλει τί ποσό 
θα καθορίσουμε ως δημοτικό τέλος, θα κάνουμε αυτό που νομίζουμε εμείς σωστό, 
εντάξει; Αφήστε τώρα την επίτροπο και την επιτροπεία.  

Δεύτερον, οικονομική κρίση τεράστια, αυτοί οι άνθρωποι που ήρθαν εδώ και που 
έχουν καταστήματα, δε βγάζουν ούτε ένα ευρώ μεροκάματο, πληρώνουν κλεισίματα, 
εφορίες, Φ.Π.Α., πράγματα, θάματα, χαράτσια και λέμε εμείς, όπως κάνατε το κοινωνικό 
παντοπωλείο, δείξτε και κοινωνικό πρόσωπο στο θέμα της επιβολής των τελών και κάντε 
μείωση, όλα τα πράγματα πηγαίνουν σε μείωση κι εσείς έχετε υποχρέωση και ηθική και 
κοινωνική να κάνετε μειώσεις.  

Εμείς τι προτείνουμε και αυτό που ειπώθηκε και που είναι σωστό, να κοιτάξετε να 
βρείτε ένα τρόπο: δε μπορεί να έχουν χίλια τετραγωνικά κατάστημα, να ρυπαίνουν για τα 
εβδομήντα, τα ογδόντα, τα εκατό τετραγωνικά και να πάμε εμείς να τους βάζουμε τέλος 
επειδή δεν υπάρχει αντίστοιχη νομοθεσία για χίλια τετραγωνικά, χωρίς να ρυπαίνουν με 
αντίστοιχο ποσοστό. ΅ 

Όσον αφορά τον κ.Ζευγαρόπουλο θεωρώ ότι είναι ένα θέμα μεταξύ του κυρίου 
του συγκεκριμένου και του Δήμου Βέροιας, αν πράγματι είναι έτσι τα πράγματα, που 
έχετε υποχρέωση να το δείτε, πρέπει να τον απαλλάξετε από την καταβολή τελών αφού 
δεν υφίσταται αυτή η προϋπόθεση που θέτει ο νόμος για να του επιβάλετε τέλη.  

Εμείς λοιπόν συγκεκριμένα λέμε, στα οικιακής χρήσης μείωση 10% από αυτό που 
ίσχυε και στα γενικής χρήσης που αφορά τα καταστήματα 30% μείωση, γιατί έχουν 
υποστεί οι επιχειρηματίες οικονομική αφαίμαξη τεράστια και αναλόγως το 3,68€/τ.μ., 
μείον 30% κάντε τον υπολογισμό, κανένα ευρώ παρακάτω για να γίνει γύρω στο 
2,50€/τ.μ. αν υπολογίζω σωστά και το υπόλοιπο 10%, 1,60 μείον 10%, 1,44 νομίζω ότι 
βγαίνει.  

Αυτή είναι η πρόταση η δική μας και να δούμε κ.Θεοδωρίδη σύντομα, επειδή 
συμφωνείτε κι εσείς ότι δε ρυπαίνουν για όσο πληρώνουν, να τους βάλουμε τους 
ανθρώπους να έχουν τουλάχιστον ένα αίσθημα δικαίου ότι εφαρμόστηκε σ’ αυτούς και να 
μην επιβάλλονται δυσβάσταχτα τέλη και τα οποία δεν είναι και δίκαια. 

Δήμαρχος: Θα ρωτήσω κάτι τον κ.Τσαβδαρίδη αν μου επιτρέπετε. κ.Τσαβδαρίδη, 
προτείνετε μείωση.  



Ήθελα να σας ρωτήσω αν είστε διατεθειμένος να μεσολαβήσετε στην Περιφέρεια 
προκειμένου να μην απορριφθεί η οποιαδήποτε απόφαση για μείωση. Ξέρετε κι εγώ είχα 
έναν δημοτικό σύμβουλο κάποτε, όταν ήμουν στην αντιπολίτευση, ο οποίος λεγόταν 
Γιάννης Κουρουζίδης που πρότεινε μείωση 50%. Ε, προτείνετε κι εσείς 10%, εν πάση 
περιπτώσει, θα ψηφήσουμε αυτό που περνάει κι από την Περιφέρεια. 

Τσαβδαρίδης: Δήμαρχε, θα περάσει από την Περιφέρεια και για να περάσει θα 
μειώσετε τα έξοδα σας που είναι ήδη μειωμένα. Γράφετε εδώ αποδοχές υπαλλήλων, 
δηλαδή το κόστος δεν είναι αυτό διότι οι αποδοχές 78 τακτικών υπαλλήλων έχουν 
μειωθεί, 80 δίμηνα που γράφετε, υπάρχουν κ.Θεοδωρίδη 80 δίμηνα; Δεν υπάρχουν. Άρα 
βάζετε ογδόντα έξι χιλιάρικα που από εκεί μπορείτε από τα έξοδα να μειώσετε και τρίτον, 
αυτά που θα βάλετε στα εκτός σχεδίου που τα είχατε και δεν πληρώνανε, τώρα που θα 
αρχίσουν να πληρώνουν είναι και αυτό ένα ποσό το οποίο θα αρχίσει να το παίρνει ο 
Δήμος.  

Όλα αυτά τα πράγματα θα ισοσκελίσουν τη μείωση που προτείνουμε εμείς. Δεν 
προτείνουμε ανέξοδα πράγματα έτσι για να κάνουμε μόνο τους καλούς Δήμαρχε, σας λέω 
και κοστολογημένα τι  γίνεται. Και πολύ ευχαρίστως και στην περιφέρεια και όπου αλλού 
να πάω. 

Τσιούντας: Ξέρετε κ. Αρχοντάκη εσείς σήμερα και όλοι οι δημοτικοί σύμβουλοι, 
ότι επιθυμούν να πάνε στον «Καποδιστριακό» Δήμο Δοβρά ή Αποστόλου Παύλου ή 
Μακεδονίδος και να μην είναι στο Δήμο Βέροιας οι δημότες; Το ξέρετε ότι αυτό 
επιθυμούν, για όλες τις υπηρεσίες που προσφέρει ο Δήμος Βέροιας σήμερα δεν είναι 
ευχαριστημένοι οι δημότες, ήταν περισσότερο ευχαριστημένοι πριν.  

Αν θέλετε εσείς να φορολογήσετε για να υπάρχει ισονομία όπως είπε η Δήμαρχος, 
να το κάνετε για να έχει έσοδα ο Δήμος Βέροιας, να το κάνετε αυτό, δε λέει κανείς όχι. 
Γιατί δεν το κάναμε εμείς; Γιατί εμείς δεν είχαμε υπηρεσίες, δεν είχαμε εμείς 
υπαλλήλους; Αλλά περάσανε δυο χρόνια, εάν εμείς στα τέσσερα δεν το κάναμε αυτό, ο 
οργανωμένος Δήμος Βέροιας στα δύο, γιατί δεν το έχει κάνει;  

Αρχοντάκη: Που να φανταστούμε ότι θα βρίσκαμε τέτοιο πράγμα; Δεν 
μπορούσαμε να φανταστούμε ότι δε θα επιβάλαμε σε επιχειρήσεις τέλη ενώ παίρνουμε τα 
σκουπίδια τους; Επιχειρήσεις και κέντρα διασκέδασης;  

Σοφρόνωφ: Ακούγοντας όλη τη συζήτηση που γίνεται μέχρι τώρα, θεωρώ ότι 
σώνει και καλά πρέπει να λειτουργήσουμε κάτω από έναν εκβιασμό. Ή βάζουμε αυτά τα 
δημοτικά τέλη, ανταποδοτικά, σύμφωνα με ό,τι λένε οι κανόνες, οι νόμοι, η Περιφέρεια, 
γιατί αλλιώς δε θα εγκριθούν ή μην κάνετε τίποτα.  

Δεύτερο, είναι ιδιαίτερα κρίσιμη η κατάσταση που βιώνουν οι 
μικροεπαγγελματίες, θα αναφερθώ όμως και στα μικρομάγαζα και στις οικογένειες, τα 
λαϊκά σπίτια, τα οποία σήμερα πληρώνουνε από το υστέρημα, δεν πληρώνουν από το 
περίσσευμα, έξι και εφτά φόρους και με την νέα χρονιά θα δεχθούν ακόμα περισσότερες 
περικοπές και έρχεται ο Δήμος και λέει, δεν πάω να λέω εγώ στα λόγια ότι έχω κοινωνικό 
πρόσωπο; Εγώ θα σε χτυπήσω άλλη μια φορά και θα σου βάλω κι άλλο ένα τέλος στο 
όνομα ότι ο προϋπολογισμός, ο απολογισμός, ο ισολογισμός πρέπει να είναι 
ισοσκελισμένος.  

Ερχόμαστε δηλαδή από τη μια μεριά να σώσουμε τους αριθμούς κι από την άλλη 
μεριά να καταδικάσουμε τα λαϊκά σπίτια, τα μικρομάγαζα, τους μικροεπαγγελματίες. Δεν 
υπάρχει μια αντίφαση σ’ όλα αυτά; Εμείς θεωρούμε ότι υπάρχει μεγάλη αντίφαση και δε 
θα παίξουμε στο ταμπλό που λέει δέκα, τριάντα, είκοσι, μηδέν ξέρω εγώ, αντικειμενικά 
να το πάρουμε με βάση τα στατιστικά στοιχεία πόσο έχει μειωθεί ο μισθός, η σύνταξη, 
αγοραστική δύναμη, τα λουκέτα. Έχει μειωθεί με όλα τα στάνταρ, έχει μειωθεί η 
αγοραστική δύναμη 50%; Έχουν κλείσει το 1/3 των μαγαζιών στη Βέροια και σε όλη την 
Ελλάδα; Ναι. Έχει αυξηθεί η ανεργία 27%; Ναι.  

Άρα λέμε, χωρίς τον εκβιασμό κανενός παρατηρητηρίου που λέει θα βάλω και 
10% στο ΤΑΠ ή πάρτε και δάνεια και καλύψτε και δε με νοιάζει, 50% μείωση στα 
δημοτικά τέλη στις οικογένειες, στα σπίτια, στα μικρομάγαζα, στους μικροεπαγγελματίες 
και αν έχετε τα κότσια, στα πολυκαταστήματα που έχουν τριάντα και σαράντα και 
πενήντα εργαζόμενους. Στις τράπεζες που αφαιμάζουν το λαϊκό εισόδημα, αυξήστε το 



άλλο τόσο, αλλά σ’ αυτούς οι οποίοι με κόπο σήμερα κρατάν τη μικροεπιχείρησή τους, 
έχουν ένα-δυο εργαζόμενους είτε σιδεράδικα, είτε αυτοκινητάδικα, είτε λαμαρινάδικα 
μειώστε τα.  

Είχαμε κάνει και μια άλλη πρόταση και δεν την ακούω, την αξιολογήσατε είπατε 
ως θετική, την απαλλαγή των ανέργων από τα δημοτικά τέλη. Έτσι δίνει ο Δήμος άμεση 
ανακούφιση γιατί δεν μπορούμε να τα παραπέμπουμε στη δευτέρα παρουσία, για τώρα 
μιλάμε. Επομένως συνολικά, απαλλαγή των ανέργων από τα δημοτικά τέλη, μείωση στο 
50% των δημοτικών τελών σε οικιακή χρήση, μικρομάγαζα, μικροεπιχειρήσεις και 
αύξηση στα πολυκαταστήματα είτε είναι τροφίμων είτε δεν ξέρω εγώ τί άλλα, τράπεζες 
και άλλες επιχειρήσεις που τις ξέρετε πολύ καλά ποιές είναι και έχουν σωρεία 
εργαζομένων και μάλιστα τους έχουν και ανασφάλιστους, τους έχουν και με διακόσια 
ευρώ.  

Γκαμπέσης: Στη δύσκολη οικονομική συγκυρία που ζούμε όλοι μας, νομίζω ότι 
είναι ευκαιρία έμπρακτα ο Δήμος Βέροιας να δείξει έστω και το ελάχιστο δυνατό προς 
αυτούς τους συμπολίτες μας, οι οποίοι έχουν πρόβλημα ακόμη και για το καθημερινό 
τους φαγητό, γιατί δεν πρέπει να ξεχνάμε ότι πολλές οικογένειες στερούνται ακόμη και 
του ηλεκτρικού ρεύματος σήμερα. Επομένως είναι λαμπρή ευκαιρία να δείξουμε όλοι μας 
ότι κατανοούμε κάποιες ευπαθείς ομάδες συμπολιτών μας και να είμαστε γενναιόδωροι 
όσον αφορά μείωση σ’ αυτές τις ομάδες.  

Τώρα όσον αφορά αυτό το θέμα που έφεραν ο κ.Ζιώγας και η ομοσπονδία, είναι 
ένα θέμα το οποίο πρέπει να μελετηθεί σωστά. Είμαστε ένας Δήμος που εμπεριέχει μέσα 
του άλλους πέντε Δήμους κι είναι λογικό και φυσικό να υπήρχαν διαφορές. Εγώ θα πω 
μπράβο στους Δήμους που παλαιότερα είχαν καταφέρει να ισοσκελίσουν τα έξοδά τους 
και να έχουν οι επιχειρήσεις τους μηδέν ή ελάχιστα χρήματα προς αυτή την κατεύθυνση, 
γιατί το ζητούμενο είναι να υπάρχουν επιχειρήσεις, να υπάρχουν τζίροι στα μαγαζιά για 
να μπορέσει να υπάρξει, να υπάρχουν έσοδα και αυτά τα λίγα που εισπράττει ο Δήμος, 
γιατί αν κλείσουν οι επιχειρήσεις ούτε αυτά τα λίγα θα υπάρχουν.  

Επομένως θα πρέπει να γίνει μια καταγραφή όλων των επιχειρήσεων που 
υπάρχουν στον ενιαίο δήμο. Να γίνει καταγραφή το τί πληρώνουνε και πόσα τετραγωνικά 
έχουν σε αποθηκευτικούς χώρους, σε χώρους γραφείων σε συνδυασμό με τα πόσα άτομα 
εργάζονται, γιατί πρέπει να μπούνε τρεις-τέσσερις παράμετροι ώστε να υπάρχει μια κοινή 
συνισταμένη.  

Το ζητούμενο είναι, οι επιχειρήσεις αυτές οι οποίες κάνουν τον αγώνα τους για να 
υπάρχουν και αύριο, οι οποίες θα δίνουν τα έσοδα στο δήμο και αύριο, να τις χειριστούμε 
ανθρώπινα και όχι απαράδεκτα όπως τις χειρίζεται και όπως μας χειρίζεται η κεντρική 
εξουσία, γιατί σήμερα όλοι ξέρουμε ότι στραγγαλίζουν όλους μας χωρίς αύριο και πολλές 
επιχειρήσεις που κλείνουν χθες προχθές δίνανε κάποιο Φ.Π.Α. λίγο ή πολύ. Κλείνοντας 
δε δίνει τίποτα καμία επιχείρηση.  

Εμείς πρέπει να είμαστε πιο ανθρώπινοι, πρέπει να στηρίξουμε αυτές τις 
επιχειρήσεις, αλλά κάνοντας και μια ειδική μελέτη ώστε να μην αδικήσουμε τις 
υπόλοιπες επιχειρήσεις οι οποίες είναι και ανταγωνιστικές και αυτές που δεν πληρώνουν 
να τις δώσετε ένα περιθώριο δυο ετών με κάποια βήματα ώστε στο τέλος της θητείας σας 
όλες οι επιχειρήσεις οι ομοειδείς που είναι σε κοινές οικονομικές ζώνες να πληρώνουν τα 
ίδια. Αυτό θα πει ισονομία και να έχουν και τις ίδιες παροχές υπηρεσιών. Αν γίνει κάτι 
τέτοιο, θα χειροκροτήσω με όλη μου την καρδιά γιατί αυτό θα πει ισονομία, διαφορετικά 
θα γίνεται όπως κάθε χρόνο το ίδιο πανηγύρι, οι μεν να λένε μειώστε, οι δε να αυξάνουν 
και ξανά μανά κάθε χρόνο όπως γίνεται σε όλους τους Δήμους.  

Είναι ευκαιρία λοιπόν να το δείτε πιο σύνθετα το θέμα, νομίζω ότι πρέπει να 
γίνουν οι μελέτες αυτές για όλους τους λόγους που προανέφερα.  

Μελιόπουλος: Με κάθε ευκαιρία εδώ στις συνεδριάσεις του Δ.Σ. τονίζουμε την 
άποψή μας ότι χρόνο με το χρόνο ο δήμος θα αυξάνει δημοτικά τέλη, δημοτικούς φόρους 
και όλα τα συναφή, γι’ αυτές τις υπηρεσίες καλές κατά ένα μέρος που λένε κάποιοι, 
κακές λένε κάποιοι, σημασία ότι αυτά χρόνο με το χρόνο αυξάνονται. Αυτό το πράγμα 
έχουμε εδώ πέρα αυτή τη στιγμή, άσχετα που προβάλλεται για κάποιους λόγους δήθεν 
ισονομίας.  



Το ίδιο θα συμβαίνει και κάθε φορά, εφόσον κατά τις τοποθετήσεις της Δημάρχου 
αποδέχεται τη λογική ότι αφού μας το επιβάλλουν, ότι αφού έχουμε αυτή την επιτροπεία, 
πρέπει να έρθουμε ίσα βάρκα ίσα νερά.  

Το επόμενο βήμα εφόσον κάποια στιγμή δεν αντισταθούμε σ’ αυτήν την 
κατάσταση, είναι και το σύνολο του προϋπολογισμού, περικοπή της δημόσιας 
χρηματοδότησης κι από εκεί και πέρα να τα βγάλετε πέρα βόλτα, με αποτέλεσμα ένα 
κομμάτι υπηρεσιών να περάσει στους ιδιώτες, το άλλο να ακριβοπληρώνεται από τους 
δημότες μας.  

Σε κάθε περίπτωση μπορεί το Δ.Σ. να μειώσει και θέλουμε να ακολουθήσει την 
πρόταση που έχουμε ζητήσει εμείς, που είναι προς το συμφέρον των δημοτών της 
Βέροιας, των μικρών επαγγελματιών, των κατοίκων, να μειώσει τα τέλη φωτισμού και 
καθαριότητας. Αυτό έχουμε προτείνει κι αυτό είναι προς το συμφέρον αν θέλει ο Δήμος 
να δείξει ένα κοινωνικό πρόσωπο όπως τουλάχιστον επαίρονται η διοίκηση και οι 
σύμβουλοι της πλειοψηφείας.  

Θεοδωρίδης: Αυτό που έχω να πω εγώ είναι το εξής: καταρχάς εμείς 
διαχειριζόμαστε μόνο οικιακού τύπου απορρίμματα.  

Όλες οι επιχειρήσεις είναι υποχρεωμένες να σέβονται την αδειοδότησή τους και 
είναι υποχρεωμένες να είναι συμβεβλημένες με τους αντίστοιχους φορείς τους 
εναλλακτικούς που πρέπει να χειριστούν τα απορρίμματά τους. Αυτό που έχει σημασία 
είναι ότι σήμερα πλέον δεν υπάρχει μια ελεύθερη χωματερή, όπου κι εκεί υπήρχαν οι 
πολύ μεγάλες παραβάσεις, εκεί εγκαλείται η Δήμαρχος και ο ΕΣΔΑ νομίζω για 
παρανομίες του τύπου ότι πήγαιναν στην παλιά χωματερή οικιακά απορρίμματα ενώ δεν 
έπρεπε να πάνε.  

Σήμερα με τη μεταφορά και τη διαχείριση όπως γίνεται είναι δύσκολο να 
ανταποκριθούν. Υπάρχει πραγματικότητα και πήγα επί τόπου σε πολλές περιπτώσεις που 
με καλέσανε όταν κάνανε παράπονα κάποιοι συντοπίτες μας, συνδημότες μας, ότι δεν 
τους παίρνουμε τα σκουπίδια.  

Όταν πήγα και ζήτησα το αποδεικτικό της Δ.Ε.Η. για να δω αν πληρώνουν όντως, 
κανείς δεν το προσκόμισε, μάλιστα υπήρχαν κι απειλές ότι θα φέρουν και στο Δημαρχείο. 
Με τον κ.Ζιώγα πέρυσι νομίζω είχαμε συναντηθεί στο γραφείο της Δημάρχου και είπα 
ότι περίμενα μια απάντηση από το υπουργείο η οποία έχει έρθει. Μετά από τρία 
συνεχόμενα έγγραφα αξιώθηκαν οι κύριοι να το στείλουν.  

Όντως είναι ορισμένα απορρίμματα τα οποία δυστυχώς οι Δήμοι δεν μπορούν να 
τα διαχειριστούν. Πάμε στο άδικο τώρα. Για εμένα πραγματικά πρέπει κάποια στιγμή να 
γίνουμε Ευρωπαίοι κι εμείς. Ο ρυπαίνων πρέπει να πληρώνει, δυστυχώς η νομοθεσία 
είναι τέτοια που πληρώνουμε σύμφωνα με τα τετραγωνικά.  

Αυτό που προτείνω εν κατακλείδι είναι, ότι επειδή κι εγώ το θεωρώ άδικο να 
υπάρχουν απέραντοι χώροι οι οποίοι δε ρυπαίνουν, πρέπει να βρούμε έναν τρόπο κι 
επειδή τα τετραγωνικά εμείς δεν μπορούμε να τα μειώσουμε και με τί τρόπο άλλωστε θα 
πιέσουμε έναν υπάλληλο να δηλώσει τετραγωνικά τα οποία άλλα γράφει η άδεια και 
άλλα θα δηλώσει, προτείνω να χωριστούν κατά κατηγορίες όπως είπε και ο κ.Γκαμπέσης 
και να δούμε στην πορεία ότι με ένα χαμηλό συντελεστή να έρθουν τα δημοτικά τέλη σε 
ένα τέτοιο επίπεδο και νόμιμοι να είμαστε, τα ποσά να είναι εισπράξιμα και να 
ανταποκρίνονται. Από την άλλη μεριά ό,τι και να πούμε, εγώ τουλάχιστον όσο θα είμαι 
αντιδήμαρχος καθαριότητας δεν πρόκειται να παραβώ αυτό που έχει σχέση με τη 
διαχείριση: ότι δηλαδή δεν είμαι υποχρεωμένος εκ του νόμου να το πάρω και δεν είναι 
οικιακό απόρριμμα, δε θα το πάρω, όσο και λίγο ή πολύ θα πληρώνει ο φίλος 
συνδημότης.  

Παυλίδης: Εγώ δε θέλω να πω για όλα τα θέματα, απλώς θέλω να πω γι’ αυτό που 
παρουσιάζεται εδώ σήμερα.  

Έτσι κι αλλιώς στην Οικονομική Επιτροπή όλα τα ψηφίσαμε και δεν μπορούμε να 
ανασκευάσουμε την ψήφο μας. Μέσα από όλα ο Δήμος εισπράττει, όχι μόνο από τους 
δημότες του αλλά κι από επιχειρήσεις και μια από αυτές τις επιχειρήσεις αν μου 
επιτρέπετε είναι και η Δ.Ε.Η. Αν ψάχνουμε λοιπόν ισοδύναμο για δέκα, είκοσι, τριάντα, 
πενήντα συνδημότες μας με συγχωρείτε πάρα πολύ να πάμε να αυξήσουμε αυτούς τους 



στύλους της Δ.Ε.Η. Έτσι κι αλλιώς έγινε αστική ανάπλαση, υπογειοποιούν ένα κομμάτι, 
αν δεν αυξήσουμε τα δημοτικά τέλη στους άλλους στύλους δε θα συγκινηθούν ποτέ να το 
κάνουν υπογειοποιημένο.  

Στις άλλες πόλεις της Ελλάδος έχουν συγκινηθεί και το έχουν υπογειοποιήσει. Ας 
δούμε πόσο αντιστοιχεί αυτό που ζητούν οι άνθρωποι, γιατί αύριο αν κλείσουν αυτοί, θα 
κλείσουν και οι επιλογές μας εμάς σα συνδημότες στο να ψωνίσουμε έπιπλα ή να 
ψωνίσουμε σίδερα ή οτιδήποτε άλλο και να πάμε και να κλαίμε τη μοίρα μας. Να βρεθεί 
το ισοδύναμο εδώ από τους στύλους της Δ.Ε.Η., και να προταθεί κι εγώ ανακαλώ και την 
πρόταση που ψήφισα στην Οικονομική.  

Τσαπαρόπουλος: Αλίμονο Δήμαρχε αν κάθε φορά που προσπαθούμε να πάρουμε 
ή να προσεγγίσουμε ένα θέμα, χρησιμοποιούμε πραγματικά και θα συμφωνήσω σαν 
μπαμπούλας, σαν οτιδήποτε, την επιτροπεία ή όπως αλλιώς λέγεται. Είμαι ένας από 
αυτούς που πιστεύω και δε θεωρώ κατ’ ανάγκη την επιτροπεία, τον έλεγχο σ’ αυτόν τον 
τόπο εν πάση περιπτώσει που γνωρίζουμε λίγο-πολύ την ιστορία του, ότι κατ’ ανάγκη η 
επιτροπεία ή ο έλεγχος δεν έχει νόημα ή είναι και κακός.  

Όταν λοιπόν αντιμετωπίζουμε τέτοια ζητήματα κι ένα τέτοιο ζήτημα είναι πού θα 
βρούμε τα ισοδύναμα ώστε να είναι ισοσκελισμένη η διαχείριση; Πρόσφατα είχα 
διαβάσει ότι ένας δήμαρχος ο οποίος φαντάζομαι δεν είναι ούτε ενάντια στους νόμους, 
ούτε ενάντια στους θεσμούς, περιόρισε, μείωσε τα δημοτικά τέλη των πολιτών και 
αύξησε κάποιους άλλους.  

Έτσι όπως είναι διαμορφωμένα τα πράγματα και όχι μόνο τώρα αλλά και 
γενικότερα στη ζωή μας, πρέπει να ισοσκελίζουμε ορισμένα πράγματα, πολύ περισσότερο 
σήμερα που τα πράγματα είναι πάρα πολύ δύσκολα. Ο ισοσκελισμός μπορεί να γίνει με 
διάφορους τρόπους: δε μας απαγορεύει κανένας να δει ισοσκελισμένο ένα πράγμα και να 
πει, ότι ναι εγώ ελαφρύνω παίρνοντας υπόψη την οικονομική δυσπραγία στους πολίτες 
μας και ταυτόχρονα αυξάνω κάτι άλλο, που αυτό το κάτι άλλο μπορεί να είναι να ρίξουμε 
το βάρος αύξησης των τελών, δεν ξέρω πώς θα γίνει νομικά αυτό το πράγμα, σε άλλους 
χώρους, σε άλλες υπηρεσίες οι οποίες έχουν κι από αυτό.  

Έτσι λοιπόν διατηρούμε τον ισοσκελισμό που είναι αναγκαίος να υπάρχει και 
δεύτερον, αντιμετωπίζουμε ισότιμα τους πολίτες, ισότιμα με την έννοια ότι δεν μπορεί 
ένας πολίτης σήμερα Δήμαρχε, ούτε μια οικογένεια να αντιμετωπίζεται το ίδιο με μια 
τράπεζα ή με ένα μεγάλο κατάστημα, αυτό είναι αλήθεια και έτσι πρέπει νομίζω να 
σκεφτόμαστε σιγά-σιγά.  

Το δεύτερο θέμα που μπαίνει είναι το εξής: θα πρέπει να εξετάσουμε πραγματικά 
ότι υπάρχει παροχή υπηρεσιών, αν υπάρχει παροχή υπηρεσιών σε υπηρεσίες ή σε μαγαζιά 
αυτά πληρώνονται, αν δεν υπάρχει δεν πληρώνονται, δε θα πρέπει να πληρώνονται κι αν 
πραγματικά αυτό που μας είπε ο πρόεδρος εδώ αληθεύει, εγώ δεν καταλαβαίνω 
πραγματικά πως απαιτούμε από επιχειρήσεις είτε στο Δ. Βέροιας, είτε στους άλλους 
δήμους τους περιφερειακούς οι οποίοι είναι εκτός σχεδίου πόλης και στους οποίους δεν 
τους παρέχουμε υπηρεσίες εγώ δεν ξέρω αν υπάρχουν αλλά σαν αρχή το βλέπω, δεν 
καταλαβαίνω πώς θα ζητήσουμε από αυτούς τους δημότες μας χρήματα αν πραγματικά 
υπάρχουν.  

Τελειώνω λοιπόν, το πρώτο είναι αυτό το ερώτημα και να διερευνηθεί και το 
δεύτερο είναι, ναι στους ισοσκελισμούς, ναι στην ισότιμη αντιμετώπιση των πολιτών μας 
και αυτό για εμένα σήμερα περνάει πιθανότατα από την ελάττωση το τι ο καθένας 
ξοδεύει και την αύξηση ίσως διαφόρων υπηρεσιών που εκεί μπορούμε να απαιτήσουμε 
περισσότερα χρήματα.  

Βοργιαζίδης: Πρόεδρε πολύ σύντομα θα πω γιατί δε νομίζω ότι χρειάζεται να 
επαναλάβω αυτά που είπα νωρίτερα. Όπως είπε κι ο κ.Θεοδωρίδης δίκαιο σύστημα 
υπάρχει μόνο ένα: ο ρυπαίνων πληρώνει. Δεν ξέρω πόσο μακριά είμαστε από αυτό το 
σύστημα, δηλαδή ο καθένας να έχει μια κωδικοποιημένη σακουλίτσα που να 
αναγνωρίζεται και να πληρώνει ανάλογα με τα απορρίμματα που πληρώνει, προφανώς 
υπάρχουν αδικίες, ανέφερε ο κ.Ζιώγας για τους μαραγκούς, ανέφερε για τους σιδεράδες, 
έτσι είναι όπως τα λέει, αλλά ειλικρινά δεν ξέρω πόσο μακριά είμαστε από το να 
κατορθώσουμε να γίνουμε ευρωπαίοι σ’ αυτό το πράγμα.  



Πρόεδρος: Να απαντήσω πρώτα στον κ.Τσαβδαρίδη και στην κ.Σοφρόνωφ, να πω 
ότι όταν εισάγεται ένα θέμα μπορούμε να κάνουμε προτάσεις, αν γίνουν αποδεκτές από 
τον εισηγητή, ενσωματώνονται, αν δεν γίνουν αποδεκτές ψηφίζεται θετικά, αρνητικά, με 
όλες λοιπόν τις αποχρώσεις της ψήφου, δεν υπάρχει θέμα, αυτό κακώς γινόταν, αν 
γινόταν, δεν προβλέπεται από πουθενά να ψηφίζεται. Αυτά συμβαίνουν μόνο στα προ 
ημερησίας, έχετε τη δυνατότητα κατά το άρθρο 67, οι επικεφαλής των παρατάξεων, ο 
Πρόεδρος, η Δήμαρχος, να εισάγουν έκτακτα θέματα, όμως τώρα σ’ αυτή τη φάση όχι. 
Κάνουμε προτάσεις, δεν γίνονται αποδεκτές, ψηφίζουμε το εισαγόμενο θέμα, δεν υπάρχει 
κάτι άλλο.  

Δήμαρχος: Πρόεδρε δε θα σας ταλαιπωρήσω, η πρόταση που κατέθεσα είναι σ’ 
αυτό το πλαίσιο της ισονομίας και τίποτε περισσότερο και βέβαια με τη σκέψη ότι θα 
πρέπει να μην επιβαρύνονται χωρίς λόγο χώροι που δε χρησιμοποιούνται και ήδη οι 
συγκεκριμένοι επιχειρηματίες έχουν ιδιαίτερη επιβάρυνση, δε χρειάζεται να 
μακρηγορήσω ως προς αυτό.  

Επειδή όμως το πλέον επαχθές πράγμα που ισχύει για την αυτοδιοίκηση, ίσως δεν 
έγινε κατανοητό από το σώμα, αλλά από τις 13 Νοεμβρίου ισχύει ο Ν.4093 και μεταξύ 
άλλων αφορά, για να έχουμε την πραγματικότητα στα χέρια μας, άσχετα με την πρότασή 
μας, εφόσον η εκτέλεση του προϋπολογισμού του ΟΤΑ, εξακολουθεί να παρουσιάζει για 
δυο συνεχόμενα τρίμηνα απόκλιση από τους στόχους σύμφωνα με τα οριζόμενα στην 
παράγραφο 5 του παρόντος άρθρου, το παρατηρητήριο αξιολογεί τις προβλέψεις εσόδων 
που παρουσιάζουν οι Ο.Τ.Α. και διατυπώνει προτάσεις περί τροποποίησης τους όπου 
αυτό κρίνεται αναγκαίο. Το παρατηρητήριο με βάση μηνιαία στοιχεία εκτέλεσης του 
προϋπολογισμού που παρακολουθεί η γενική διεύθυνση οικονομικών υπηρεσιών καθώς 
και με πρόσθετα στοιχεία που παρέχει ο Ο.Τ.Α., εφόσον του ζητηθεί, αξιολογεί και 
ελέγχει την πορεία της εκτέλεσης του προϋπολογισμού και σε περίπτωση που 
διαπιστώσει απόκλιση από τους τριμηνιαίους δημοσιονομικούς στόχους άνω του 10%, το 
παρατηρητήριο ενημερώνει εντός μηνός από τη λήξη του τριμήνου των Ο.Τ.Α. και την 
αρμόδια για την εποπτεία του αρχή, παρέχοντας οδηγίες και εισηγούμενο μεθόδους για τη 
διόρθωση της απόκλισης. Εφόσον σύμφωνα με τα οριζόμενα στην παράγραφο 5 του 
παρόντος άρθρου διαπιστωθεί ότι δεν έχουν ληφθεί τα προσήκοντα μέτρα, με απόφαση 
του Υπουργού Εσωτερικών που εκδίδεται ύστερα από αιτιολογημένη εισήγηση του 
παρατηρητηρίου, ο Ο.Τ.Α. υπάγεται υποχρεωτικά σε πρόγραμμα εξυγίανσης.  

Ο τρόπος υλοποίησης του προγράμματος καθορίζεται από το παρατηρητήριο, ενώ 
η ένταξη στο ανωτέρω πρόγραμμα συνεπάγεται την υποχρέωση εφαρμογής κατά 
περίπτωση μέρους ή του συνόλου των κάτωθι παρεμβάσεων, άμεση εφαρμογή των 
αναγκαίων μέτρων, αναστολή προσλήψεων, αύξηση των ιδίων εσόδων από φόρους,  
τέλη, δικαιώματα και εισφορές. Αύξηση του ανώτατου συντελεστή επιβολής του τέλους 
ακίνητης περιουσίας για τα ακίνητα που βρίσκονται στην εδαφική περιφέρεια, 
περιορισμό δαπανών κλπ.  

Αυτό ισχύει από τις 13 Νοεμβρίου. Είναι το επαχθέστερο πράγμα που ισχύει στην 
ιστορία της αυτοδιοίκησης και γι’ αυτό αγωνιζόμαστε και γι’ αυτό είμαστε μάχιμοι. Δε 
θέλω να πω περισσότερα, δε φέρνω εγώ εδώ κανένα μπαμπούλα, για όνομα του Θεού. Η 
πρόταση που κάναμε είναι η ισονομία αλλά πρέπει να έχουμε υπόψη μας ότι από 13 
Νοεμβρίου τίποτα δεν είναι όπως χθες. Ας πάρουμε εμείς τις αποφάσεις μας οι οποίες θα 
είναι δίκαιες και ας έχουμε υπόψη μας ότι πια ισχύουν και κάποια άλλα πράγματα 
δυστυχώς. 

Τσαπαρόπουλος: Θα μπορούσα να συμπληρώσω λίγο την πρόταση; Αν μπορεί να 
γίνει και νομίζω θα την ψηφίσουμε όλοι.  

Λέω το εξής Δήμαρχε. Πραγματικά υπάρχει αυτό το πρόβλημα και έτσι είναι και 
θα πρέπει όλος ο Δήμος να έχει μια κοινή πολιτική σ’ αυτά τα πράγματα. Δεύτερο, θα 
πρέπει να σταθούμε σ’ αυτό που μας έβαλε ο Πρόεδρος, ότι δηλαδή ό,τι είναι μέσα στον 
Δήμο εκτός σχεδίου πόλης που δεν παρέχονται υπηρεσίες, αυτοί δεν πρέπει να 
πληρώνουν. Αυτό πρέπει να είναι αρχή μας και το τρίτο είναι σα σκέψη ότι δε θα 
πληρώνει συνέχεια ο λαός μας, ο κόσμος μας, ας δούμε πως μπορεί πάλι μέσα στα 



πλαίσια του ισοσκελισμού, να το πληρώσουν κάποιοι άλλοι τον ισοσκελισμό. Αυτό 
πιστεύω, έτσι σκέφτομαι. 

Πρόεδρος: Το τρίτο είναι μια πολιτική διάσταση λοιπόν το οποίο δεν ψηφίζεται 
εδώ, είναι η πολιτική διάσταση, εδώ ψηφίζουμε νούμερα τώρα. 

Θεοδωρίδης: Αυτό που λέει ο κ.Τσαπαρόπουλος δεν ισχύει. Ούτως ή άλλως αυτοί 
που υποτίθεται δεν τους παρέχουμε υπηρεσίες τα παίρνουν τα σκουπίδια από εκεί, τα 
πάνε στον επόμενο κάδο, άρα τους παρέχουμε.  

Δεν υπάρχει περίπτωση να μην παρέχουμε αλλά εδώ έχουμε το εξής πρόβλημα: 
αν δεν περάσει όπως λένε, πάλι θα γυρίσουμε από τη περιφέρεια στο παλιό καθεστώς, 
πάλι κάποιοι κύριοι θα αδικηθούν, κάποιοι κύριοι δε θα πληρώνουν κι εμείς το 
δηλώνουμε ότι αφού δεν πλήρωναν και δεν πληρώνουν δε θα τους πάρουμε τα σκουπίδια. 
Είναι απλά τα πράγματα.  

Ζιώγας: Η πρόταση η δική σας μας βολεύει, αλλά να διευκρινίσουμε κι ορισμένα 
πράγματα. Όταν έχουμε μια επιφάνεια χιλίων τετραγωνικών κι ένα γραφείο ογδόντα 
τετραγωνικών, να μας φορολογήσει και να βάλει δημοτικά τέλη για ογδόντα τετραγωνικά 
που έχουμε το γραφείο, όχι για το άλλο που είναι αποθηκευτικοί χώροι. Δεν είπατε αυτό, 
λέτε ότι παίρνουμε τα σκουπίδια από τη μια μεριά και το πάμε στην άλλη. 

Τσαβδαρίδης: Είπατε τι θα κάνετε σ’ αυτό που είπε ο κ.Ζιώγας; Συγκεκριμένα 
πως θα γίνει αυτό; Πως θα υπολογιστεί το χίλια ότι είναι ογδόντα και δεν είναι ενενήντα 
πέντε;  

Δήμαρχος: Με αυτοψία της τεχνικής υπηρεσίας. Σας ξαναδιαβάζω την πρόταση. 
Αυτή τη στιγμή υπάρχουν επιχειρήσεις και υπάρχουν και άνθρωποι εδώ μέσα που έχουν 
τέτοιες επιχειρήσεις που ο ένας πληρώνει 3,68€/τ.μ. και ο διπλανός του ακριβώς τίποτε, 
με καταλαβαίνετε; Λέμε, στις εκτός σχεδίου πόλης περιοχές των τεσσάρων δημοτικών 
ενοτήτων θα υπάρχει ξεχωριστός συντελεστής για χώρους αποθηκών και υπόστεγων ίσος 
με δέκα λεπτά ευρώ ανά τετραγωνικό μέτρο. Για τους λοιπούς χώρους ο συντελεστής θα 
ανέρχεται σε ενάμιση ευρώ και η χρήση του χώρου θα προσδιορίζεται τόσο από την 
οικοδομική άδεια όσο και από την πραγματική λειτουργία της επιχείρησης. Αυτά για την 
κατηγορία γενικής χρήσης. 

Πρόεδρος: Εκτιμώ ότι με σαφήνεια διατύπωσε την πρόταση λοιπόν και 
καλούμαστε να ψηφίσουμε συνάδελφοι. 

Τσαβδαρίδης: Για εντός σχεδίου τι θα γίνει; Αυτό που λέει ο κ.Ζιώγας είναι σε 
εντός σχεδίου εκτός ζώνης, αυτό τι γίνεται; παραμένει 3,68 όσο λέτε. Εντάξει, ωραία, 
αυτό. Δικαιολόγηση ψήφου.  

Εγώ Πρόεδρε δε θα ψηφίσω την πρόταση γιατί θεωρώ ότι αυτό που τέθηκε από τη 
Δήμαρχο, το περί επιτροπείας, δεν είναι καθόλου σωστό, γιατί από την άλλη μεριά θα 
ρωτήσω εγώ τη Δήμαρχο, αν εφαρμοστεί το ποσοστό όπως το λέτε εσείς, πώς είστε 
σίγουροι ότι θα πιάσετε τα προσδοκόμενα έσοδα έτσι ώστε να μη χρειαστεί επιτροπεία; 
Γιατί και πάλι μ’ αυτό το ποσοστό μπορεί να μην πιάσετε και να χρειαστεί πάλι 
επιτροπεία ή μπορεί με αυτά τα ποσοστά διατηρώντας τα, να κλείσουν χίλιες επιχειρήσεις 
από την Ημαθία και για αυτό το λόγο και πάλι να μην πάρετε έσοδα, που πάλι θα 
χρειαστεί επιτροπεία κατά τα λεγόμενα τα δικά σας επειδή θα κλείσουν οι επιχειρήσεις 
έτσι.  

Εμείς λοιπόν προτείναμε 10% μείωση στα οικιακής χρήσης τιμολόγια, 30% 
μείωση στα γενικής χρήσης γιατί θεωρούμε ότι θα πρέπει οι επιχειρήσεις αυτή τη 
δύσκολη στιγμή να βοηθηθούν, να παραμείνουν ενεργές, ζωντανές, για να μπορούν να 
πληρώνουν. 

Δήμαρχος: κ.Τσαβδαρίδη γιατί ψηφίσατε την επιτροπεία;  
Τσαβδαρίδης: Στα μηδενικά να πληρώνουνε, φυσικά να πληρώσουν, ό,τι 

πρότεινε, όπως το πρότεινε η Δήμαρχος, σ’ αυτό συμφωνούμε να πληρώσουν, βεβαίως, 
απλά για τα άλλα να γίνει μείωση σε σχέση με αυτά που ίσχυαν, άρα αρνητικά. 

Πρόεδρος: Συμφωνείτε με την εισήγηση της Οικονομικής Επιτροπής όπως 
διαμορφώνεται από την πρόταση της Δημάρχου; 

Υπέρ της εισήγησης ψήφισαν δεκαεννιά δημοτικοί σύμβουλοι, οι: Δ. Δάσκαλος, 
Μ. Σουμελίδης, Θ. Θεοδωρίδης, Γ. Μιχαηλίδης, Α. Λαζαρίδης, Ν. Τσιαμήτρος, 



Β.Σταυροπούλου, Ε. Αρχοντάκη, Π. Παυλίδης, Θ. Αγγελίνας, Λ. Πουλασουχίδης, 
Κ.Βοργιαζίδης, Ν. Μωυσιάδης, Ν. Μαυροκεφαλίδης, Α. Καγκελίδης, Μ. Παπαϊωάννου, 
Θ. Κορωνάς, Γ. Κάκαρης, Β. Παπαδόπουλος. 

Λευκή ψήφο έδωσαν οι δημοτικοί σύμβουλοι Π.Τσαπαρόπουλος και 
Α.Γκαμπέσης. 

Αρνητική ψήφο έδωσαν δέκα (10) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: Λ. Τσαβδαρίδης, 
Α.Νεστορόπουλος, Α.Βασιάδης, Β. Γιαννουλάκης, Χ. Τσιούντας, Κ. Παναγιωτίδης, 
Δ.Γκέκα, Α. Παπαδόπουλος, Ι. Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος. 

Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Την υπ’ αριθ. 633/2012 απόφαση της Οικονομικής Επιτροπής. 
2.- Την πρόταση της Δημάρχου. 
3.- Την υπ’ αριθ. 745/2011 απόφαση του Δ.Σ. 
4.- Ότι ο Δήμος παρέχει υπηρεσία καθαριότητας στα ακίνητα εντός σχεδίου της 

πόλης της Βέροιας, των Δημοτικών και Τοπικών Κοινοτήτων, καθώς και στα ακίνητα που 
βρίσκονται στις εκτός σχεδίου περιοχές και εντός των διοικητικών ορίων του ενιαίου 
Δήμου. 

5.- Τον πίνακα εσόδων-εξόδων υπηρεσίας καθ/τας και ηλεκτρισμού έτους 2013. 
6.- Την ανάγκη αναπροσαρμογής των τελών καθαριότητας και φωτισμού για το 

έτος 2013, για την κάλυψη του κόστους μεταφοράς και ταφής των απορριμμάτων σε 
ΧΥΤΑ όμορου Δήμου. 

7.- Τις απόψεις και προτάσεις της Δημάρχου και των δημοτικών συμβούλων, 
όπως αυτές αναπτύχθηκαν στη συζήτηση του παρόντος θέματος. 

8.-  Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
9.- Τις διατάξεις της παρ.1 του άρθρου 65 του Ν.3852/2010, του άρθρου 96 του 

Ν.3463/2006, Τις διατάξεις του άρθρου 1 (παρ. 12) του  Ν. 25/75, του άρθρου 17 του 
Ν.1080/80, του άρθρου 25 (παρ. 12 & 14) του Ν. 1828/89 όπως αυτές τροποποιήθηκαν με 
το άρθρο 11 (παρ. 16) του Ν. 2503/97. 
 

Αποφασίζει κατά Πλειοψηφία 
  

Εγκρίνει: 
Α) Τη μη αναπροσαρμογή των συντελεστών των τελών καθαριότητας και 

φωτισμού για την κατηγορία οικιακής χρήσης του Δήμου Βέροιας. 
1) Για την πόλη της Βέροιας: 

1. α) Τους χώρους που χρησιμοποιούνται για κατοικία ή εγκατάσταση 
φιλανθρωπικών ή νοσηλευτικών ιδρυμάτων δημοσίου ή ιδιωτικού δικαίου στους οποίους 
δεν συμπεριλαμβάνονται οι ιδιωτικές κλινικές, 

β) Τους μη στεγασμένους χώρους ακινήτων που χρησιμοποιούνται για άσκηση 
επαγγέλματος καθώς και για τις κατοικίες που κατοικούνται εποχιακά, 

γ) Τους στάβλους, 
δ) Τους σταθμούς αυτοκινήτων (parking), 

σε 1,60 € ανά τ.μ. (παραμένει το ίδιο που ίσχυε για το έτος 2012). 
 

2) Για τις υπόλοιπες Δημοτικές και Τοπικές Κοινότητες, καθώς και τους Οικισμούς του 
Δήμου Βέροιας σε 1,30 € ανά τ.μ. (παραμένει το ίδιο που ίσχυε για το έτος 2012). 
 
 Β) Την αναπροσαρμογή των συντελεστών των τελών καθαριότητας και φωτισμού 
του Δήμου Βέροιας για τις υπόλοιπες κατηγορίες χρήσης, οι συντελεστές των οποίων 
διαμορφώνονται ως εξής: 
 1) Για την πόλη της Βέροιας και για: 

α) Την κατηγορία γενικής χρήσης: 
Για τους λοιπούς χώρους άλλης χρήσης σε 3,68 € ανά τ.μ. (παραμένει το ίδιο που ίσχυε για 
το έτος 2012). 

β) Την κατηγορία υπερκαταστημάτων τροφίμων: 



1) Για τα πολυκαταστήματα τροφίμων μέχρι των 150 τ.μ σε 3,68 € το τ.μ. (παραμένει το 
ίδιο που ίσχυε για το έτος 2012). 
2) Για τα πολυκαταστήματα τροφίμων πέραν των 150 τ.μ. με τέλος 2 ½  φορές το                
εκάστοτε τέλος της κατηγορίας γενικής χρήσης που ισχύει για την πόλη της Βέροιας, 
δηλ. 9,20 € ανά τ.μ. (παραμένει το ίδιο που ίσχυε για το έτος 2012). 

γ) Για τους λοιπούς χώρους άλλης χρήσης εμβαδού άνω των 6.000 τ.μ. σε 1,47 € 
ανά τ.μ. και για το πέραν του ορίου των 6.000 τ.μ., σε 1,50 € ανά τ.μ. (παραμένει το ίδιο 
που ίσχυε για το έτος 2012). 

 
2) Για τις Τ.Κ. Γεωργιανών, Καστανιάς, Τριποτάμου, Κ.Βερμίου και Ράχης και για:  

α) την κατηγορία γενικής χρήσης σε 1,50 € ανά τ.μ. (από 1,58 € που ίσχυε για το 
έτος 2012). 
 β) τους λοιπούς χώρους  άλλης χρήσης σε 0,10€ ανά τ.μ. 
 
3) Για τις Τ.Κ. Κουμαριάς, Αγίας Βαρβάρας, Άμμου & Ασωμάτων και για:  

α) την κατηγορία γενικής χρήσης σε 1,50 € ανά τ.μ. (από 1,00 € που ίσχυε για το 
έτος 2012). 

β) τους λοιπούς χώρους  άλλης χρήσης σε 0,10€ ανά τ.μ. 
 

4)  Για τη Δ.Ε Απ. Παύλου και για:  
α) την κατηγορία γενικής χρήσης σε 1,50 € ανά τ.μ. (από 1,44 € που ίσχυε για το 

έτος 2012). 
β) τους λοιπούς χώρους  άλλης χρήσης σε 0,10€ ανά τ.μ. 
 

5)  Για τη Δ.Ε. Δοβρά και για:  
α) την κατηγορία γενικής χρήσης σε 1,50 € ανά τ.μ. (από 1,22 € που ίσχυε για το 

έτος 2012). 
β) τους λοιπούς χώρους  άλλης χρήσης σε 0,10€ ανά τ.μ. 
 

6)  Για τη Δ.Ε Μακεδονίδος και για:  
α) την κατηγορία γενικής χρήσης σε 1,50 € ανά τ.μ. (από 1,30 € που ίσχυε για το 

έτος 2012). 
β) τους λοιπούς χώρους  άλλης χρήσης σε 0,10€ ανά τ.μ. 
 

7)  Για τη Δ.Ε. Βεργίνας και για:  
α)την κατηγορία γενικής χρήσης σε 1,50 € ανά τ.μ.. 
β) τους λοιπούς χώρους  άλλης χρήσης σε 0,10€ ανά τ.μ. 
 
Οι παραπάνω συντελεστές ισχύουν και για ακίνητα που βρίσκονται σε εκτός 

σχεδίου πόλης περιοχές στις Δ.Ε. Βεργίνας, Δοβράς, Απ. Παύλου και Μακεδονίδος. 
Η ισχύς της παρούσας αρχίζει από 1-1-2013. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  730/2012 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Η ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Νικόλαος Μαυροκεφαλίδης 

 
 

Δημητρούλα Γκέκα 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Δ. Δάσκαλος  Η. Τσιαμήτρος  
Μ. Σουμελίδης  Δ. Κουλουριώτης  
Θ. Θεοδωρίδης     
Γ. Μιχαηλίδης   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α.  Λαζαρίδης  Χ. Δουλγερίδου  
Ν.  Τσιαμήτρος  Ν. Αγγέλου  
Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου     
Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου     
Π. Παυλίδης     
Θ. Αγγελίνας     
Λ. Πουλασουχίδης     
Κ. Βοργιαζίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Π. Τσαπαρόπουλος     
Α. Καγκελίδης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Θ. Κορωνάς     
Γ. Κάκαρης     
Β. Παπαδόπουλος     
Λ. Τσαβδαρίδης     
Α.  Νεστορόπουλος     
Α. Γκαμπέσης     
Κ. Κοστογλίδου     
Α. Βασιάδης     
Β. Γιαννουλάκης     
Χ. Τσιούντας     
Ε. Γουναράς     
Γ. Σουμπέκας     
Κ. Παναγιωτίδης     
Α. Παπαδόπουλος     
Ι. Σοφρόνωφ-Ταμπάκη  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  21-12-2012 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ 
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

Γ. Μελιόπουλος 
Ι. Αγγέλογλου 
  
  
  
  
  
  

 

 
 


